
V roce 2024 došlo během letních prázdnin k rozsáhlé ekologické katastrofě na vodní 
nádrži Dzierżno Duże ve Slezsku. Na dno bylo vyloženo více než 120 tun uhynulých ryb, 
což je druhé největší množství, které mohlo zůstat na dně v rozkladu a kontaminovat 
celý okolní ekosystém. Kromě vyslaných služeb, které od rána do večera organizovaly 
odvoz kontejnerů s uhynulými rybami, se na tom nejvíce podíleli rybáři, kteří nejen 
vytahovali uhynulé ryby, ale snažili se zachránit, co se dalo, při vysokých teplotách a 
příšerném zápachu linoucím se ještě dál od břehu. V rozhovorech dávali najevo velkou 
bezmoc, vztek na média, ekology, vodohospodáře a mnoho dalšího. navzdory rozsahu 
tragédie se o problému fakticky mlčelo a rybáři se obávali, že za chvíli už se o něm 
nikdo ani nezmíní. kdo je u moci.

Vodní hospodářství v Polsku je v žalostném stavu, každý rok dojde k několika tragédiím Vodní hospodářství v Polsku je v žalostném stavu, každý rok dojde k několika tragédiím 
a s řekami se zachází jako se splašky. V roce 2022 jsme zasadili velkou ránu Odře, o 
které mluvila celá Evropa. Loni při povodních byla povodňová vlna k překvapení lidí 
umocněna vypouštěním solanky a v roce 2024 dostalo obrovskou ránu Dzierżno Duże.  
Uplynulo více let a ve vodním hospodářství v Polsku se toho moc nezměnilo. Bohužel 
jsem si jistý, že se historie bude opět opakovat.

Člověk je ze 70 % tvořen vodou, voda je v mnoha částech světa nedostatkovým zbožím Člověk je ze 70 % tvořen vodou, voda je v mnoha částech světa nedostatkovým zbožím 
a klima se mění. Nechápu, proč se nechceme starat o vodu, která je naší budoucností a 
budoucností našich dětí. Trpí tím celý ekosystém.


